

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မလှိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဂ၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)



# ပြည်သူသည်သာ အဆုံးအဖြတ်ပြုသူပါ

မောင်စာဂ

၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ လက်ရှိလွှတ်တော်သက်တမ်းကာလ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီးခဲ့လေပြီ။ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးမြောက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၅. ၁၁. ၂၀၁၈ ရက်စွဲဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်ပြုခဲ့ရာတွင် “၂၀၁၈ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် အေးချမ်းတည်ငြိမ်အောင်မြင်စွာဖြင့် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့အစည်းနှင့် မဲရုံများများ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ အဘက်ဘက်မှ ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြသော ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ နိုင်ငံတကာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာခဲ့ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်နှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ သံရုံးများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းရယူခဲ့ကြသည့် သတင်းမီဒီယာများနှင့် မဲဆန္ဒရှင်များအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်” ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

အထူးသဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာမျှဝေခြင်းဆောင်းပါးများ၊ ဆွေးနွေးပွဲစကားပိုင်းများကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ စဉ်ဆက်မပြတ်ထုတ်လွှင့်ပေးခြင်း၊ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြပေးခြင်းတို့အတွက်လည်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်အပ်ပါသည်။

## ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကြေညာခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၄-၁၁-၂၀၁၈ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၆၃/၂၀၁၈ အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်များ၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် မြင်းခြံမြို့နယ်တွင် ဦးစိန်မြင့် (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ တာမွေမြို့နယ်တွင် ဦးတိုးဝင်း (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ လဲချားမြို့နယ်တွင် ဦးစိုင်းဥက္ကာ (ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်) တို့ ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၄-၁၁-၂၀၁၈ ခုနှစ် ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၆၄/၂၀၁၈ အရ သက်ဆိုင်ရာ အမျိုးသားလွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်၏ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် (၂) တွင် ဦးအောင်လှိုင် (ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ) က ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၄-၁၁-၂၀၁၈ ခုနှစ် ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၆၅/၂၀၁၈ အရ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်များ၏ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် မတူပီ (၁) တွင် ဦးအောင်လှိုင် (ချင်းဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ တမူး (၂) တွင် ဦးစိုင်းစိုးဝင်း (ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ)၊ အုတ်တွင်း (၁) တွင် ဦးကျော်ဇေယျ (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ မင်းဘူး (၂) တွင် ဦးကျော်ဇေယျ (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ သပိတ်ကျင်း (၁) တွင် ဦးစိုးလွင် (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုး မဲဆန္ဒနယ်တွင် ဦးစိုင်းပန်းဆိုင်(ခ)ဦးစိုင်းထွန်းစိန်(ခ)

ဦးကျော်စိန် (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)၊ ရသေ့တောင် (၂) တွင် ဦးတင်မောင်ဝင်း (တစ်သီးပုဂ္ဂလ) ဆိပ်ကမ်း (၂) တွင် ဦးနေမျိုးအောင် (ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ) တို့ ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၅-၁၁-၂၀၁၈ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၆၆/၂၀၁၈ အရ ကန့်ပတ်လက်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဦးညွှန်ဝင်း (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ) က ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

## လစ်လပ်မဲဆန္ဒနယ်မြေနှင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူဦးရေ

၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အတွက်လေးနေရာ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်အတွက် တစ်နေရာ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်အတွက် ရှစ်နေရာ စုစုပေါင်း မဲဆန္ဒနယ် ၁၃ နေရာ ရှိခဲ့သည်။ ပါတီပေါင်း ၂၄ ပါတီက ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်

၃၄ ခုတို့က လာရောက်လေ့လာ သတင်းရယူခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ကလည်း မဲဆန္ဒနယ် (၆) နယ်တွင် လာရောက်ကြည့်ရှု လေ့လာခဲ့သည်။

## ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပရန် ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ယခု နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ခြောက်လ ကြိုတင်၍ စီမံဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက်သတ်မှတ်ကြေညာခြင်း၊ လစ်လပ်မဲဆန္ဒနယ်များ ကြေညာခြင်း၊ ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းများကပ်ထားကြေညာခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း၊ စိစစ်ခြင်း၊ အတည်ပြုကြေညာခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ မဲဆွယ်စည်းရုံးရန် အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ကြေညာခြင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် မဲစာရင်းများကပ်ထားကြေညာခြင်း၊ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်(ပြည်တွင်း+ပြည်ပ) မဲဆန္ဒရှင်များ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရွေး

ပြည်သူများ သိမှတ်ဖွယ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သိမှတ်ဖွယ်၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ သိမှတ်ဖွယ်၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပြစ်မှုနှင့် တရားမမှုများအကြောင်း သိမှတ်ဖွယ် စသည့် စာစောင်များကို ပြုစု၍ သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများသို့ ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။

ထို့ပြင် မဲဆန္ဒရှင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲဝင်နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူ (ပြည်တွင်း+ပြည်ပ) များ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသူများ၊ မဲရုံများ၊ ဒုမဲရုံများနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သိသင့်သိထိုက်သည့် အချက်အလက်များ၊ ဆောင်ရန် ရှောင်ရန်အချက်အလက်များကို အသိပညာမျှဝေခြင်း ဆောင်းပါးများရေးသား၍ သတင်းစာများတွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စကားပိုင်းများပြုလုပ်၍ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ခြင်း၊ သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

## ရွေးကောက်ပွဲအခင်းအကျင်း

ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရွေးကောက်ပွဲအခင်းအကျင်းသည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရမည်။ မဲဆန္ဒရှင်များလွတ်လပ်စွာ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိရမည်။ လျှို့ဝှက်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရ။ တရားမျှတမှုရှိရမည်။ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲတာဝန်ရှိသူများ သမာသမတ်ကျရမည်။ ဘက်လိုက်မှုကင်းရမည်။ ဤသည်တို့မှာ နိုင်ငံတကာက လက်ခံထားသော စံများဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ယခု ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်ရမည်။ တရားမျှတမှုရှိရမည်။ ပွင့်လင်းမြင်သာရမည်။ အများယုံကြည်လက်ခံနိုင်ရမည်။ မဲဆန္ဒရှင်များ၏ ဆန္ဒမဲရလဒ်အစစ်အမှန်ကို ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ရမည်ဆိုသည့် ဦးတည်ချက်ငါးရပ်ဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးပြောကြားခဲ့သည်နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကြည့်ရှုလေ့လာသူများ၊ သတင်းမီဒီယာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် ကျင်းပပေးခဲ့သည်။ အေးချမ်းတည်ငြိမ်အောင်မြင်စွာဖြင့် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည်။

## မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ ထုတ်ပြန်ချက်

ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် မဲဆန္ဒနယ် ၆ နေရာမှ မဲရုံများကို စောင့်ကြည့်လေ့လာခဲ့ရာ ပုံမှန်မဟုတ်သည့် အနေအထား တစ်စုံတစ်ရာမတွေ့ရှိရဘဲ နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးစံများနှင့် အတတ်နိုင်ဆုံး လိုက်လျောညီထွေစွာ ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်က နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် တစ်ရပ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ယင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ “ထိုကဲ့သို့ လေ့လာရာတွင် သတ်မှတ်မဲရုံများ၌ သတ်မှတ်ချိန်များ အတွင်း သမာသမတ်ကျသော၊ ဘက်မလိုက်သော၊ တိကျမှန်ကန်သော လေ့လာမှုများကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အထူးသဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးစံသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်မှု ရှိ-မရှိကို အလေးထား၍ စောင့်ကြည့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း” ဖော်ပြထားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ □

66  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ယခု ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်ရမည်။ တရားမျှတမှုရှိရမည်။ ပွင့်လင်းမြင်သာရမည်။ အများယုံကြည်လက်ခံနိုင်ရမည်။ မဲဆန္ဒရှင်များ၏ ဆန္ဒမဲရလဒ်အစစ်အမှန်ကို ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ရမည်ဆိုသည့် ဦးတည်ချက်ငါးရပ်ဖြင့် ကျင်းပ... 99

ခဲ့သည်။ ပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၆၂ ဦးရှိပြီး တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ၆၉ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

## ဆန္ဒမဲပေးခြင်းအခြေအနေ

ယခုကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် လစ်လပ်မဲဆန္ဒနယ် ၁၃ နေရာအတွက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ မဲဆန္ဒရှင်စုစုပေါင်း ၉၀၂၇၅၀ ဖြစ်သည်။ လာရောက်ဆန္ဒမဲပေးသူဦးရေမှာ ၃၈၂၉၁၀ ဖြစ်၍ ၄၂ ဒသမ ၄၂ ရာခိုင်နှုန်း လာရောက်ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲဆန္ဒရှင်စုစုပေါင်း၏ ၃၆ ဒသမ ၈၃ ရာခိုင်နှုန်းက လာရောက်ဆန္ဒမဲပေးခဲ့သည်။ ယခုကျင်းပသည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ ပိုမိုများပြားကာ ဆန္ဒမဲလာရောက်ပေးကြကြောင်း တွေ့ရသည်။

ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲသို့ လာရောက်စောင့်ကြည့်လေ့လာကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှာ ပြည်တွင်းစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့၊ ဌာနဆိုင်ရာ ၂၂ နှု၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း ရှစ်ဖွဲ့၊ ပြည်ပအခြေစိုက် နိုင်ငံတကာသတင်းဌာန ၁၉ ခု၊ ပြည်တွင်းသတင်းဌာန

ကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ (ပြည်တွင်း+ပြည်ပ) အား လာရောက်စောင့်ကြည့်လေ့လာနိုင်ရေး ဖိတ်ခေါ်ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲမဲဆွယ်စဉ်ကာလ အငြင်းပွားမှုများဖြေရှင်းနိုင်ရန် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီအဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့် ပင်မလုပ်ငန်းများကို အချိန်ဇယားသတ်မှတ်ရေးဆွဲ၍ စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

## သင်တန်းများပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပထမအဆင့်အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်၊ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံးသို့ခေါ်ယူ၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာသင်တန်းများ၊ ဆရာဖြစ်သင်တန်းများ ပေးခဲ့သည်။ ထိုနောက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များ၌ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ ထပ်ဆင့်၍ သင်တန်းများပေးခဲ့သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် မဲရုံများ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအား သင်တန်းများပေးခဲ့သည်။

## အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် မဲဆန္ဒရှင်

## ပြည်သူသည်သာအခရာ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်သည် ရွေးကောက်ပွဲများကို စီမံ ကြီးကြပ်၊ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရသည့် အဖွဲ့အစည်းသာဖြစ်သည်။ ပမာပုံပြဆိုရသော် စည်းကြပ်ခိုင်သဖွယ် လိုအပ်သည်များကို အဆင့်ဆင့်ကြပ်မတ်ကွပ်ကဲ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသာ ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို မည်သူကနိုင်သည်၊ မည်သူကရှုံးသည်ဟူ၍ အဆုံးအဖြတ်ပေးခြင်း မပြုနိုင်ပါ။ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများကသာ အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်ပါသည်။ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများကသာ အခရာဖြစ်သည်။ ယှဉ်ပြိုင်သူ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအား အနိုင်အရှုံး အဆုံးအဖြတ်ပေးသူမှာ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသာ ဖြစ်ပါသည်။

## ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမှသည် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲဆီသို့

၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို ဥပဒေနှင့်အညီ ငြိမ်းချမ်း တည်ငြိမ်အောင်မြင်စွာဖြင့် ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွက် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပရပါဦးမည်။ အချိန်တွေလိုပါသေးသည်ဟု မတွေ့တော့မစဉ်းစားသင့်။ အချိန်ကုန်ဆုံးမှုက မြန်ဆန်လှသည်။ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ လုံ့လစိုက်ထုတ် ကြိုးစားဖို့ဆိုသည်ကို သတိမေ့မထားသင့်ကြပါ။

၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် သင်ခန်းစာရယူဖွယ်

အတွေ့အကြုံများစွာ ရရှိကြပါလိမ့်မည်။ ပို၍ပို၍ ပြည့်စုံကောင်းမွန်သော ရွေးကောက်ပွဲများဖြစ်ဖို့လိုပါမည်။

ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ရွေးကောက်ပွဲအရာရှိများ၊ ဝန်ထမ်းများအားလုံး ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ပို၍ပို၍ ကျွမ်းကျင်သိရှိထားကြရပါမည်။ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ အစဉ်သဖြင့် ရှင်သန်အားကောင်းနေဖို့ လိုပါသည်။

ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများတွင် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူများထံမှ ဆင်းသက်ကြသည်။ ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုတွင် အဆုံးအဖြတ်ပေးသူမှာ ပြည်သူများသာဖြစ်သည်။ ပြည်သူသည်သာ အခရာဖြစ်သည်။ ပြည်သူကိုဦးတည်ရမည်။ ပြည်သူကိုဗဟိုပြုရမည်။ ပြည်သူ၏ဆန္ဒကို အလေးထားရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အဆုံး

အဖြတ်ပေးနိုင်သော ပြည်သူများ၏ဆန္ဒဖြင့်သာ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ တည်ဆောက်ကြရမည်။

ဤသို့ဆိုလျှင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးသည်လည်း မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများသည်သာအခရာ၊ ပြည်သူများသည်သာ အဆုံးအဖြတ်ပြုသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်းပါ။

**ပြည်သူကိုဗဟိုပြု၍ ပြည်သူကို ဦးတည်နိုင်ကြပါစေ၊ ပြည်သူတို့၏ဆန္ဒ၊ ပြည်သူတို့၏ဘဝကို အလေးထားနိုင်ကြပါစေ၊ ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံတော်အကျိုးကို ထာဝစဉ် ဦးထိပ်ပန်ဆင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။**

